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بازی کمپانی آمریکایی برای حذف محدودیت کاربران ایرانی ادامه دارد؟

اپ استور به روی ایرانی ها باز شد

4

مائده امینی- شهروند|  اپل محدودیت نصب 
اپلیکیشن برای کاربران ایرانی را لغو کرد؛ خبری که 
روز گذشته به سرعت برق و باد درتمامی خبرگزاری ها 
منتشر شد، اما این بار اولی نیست که رسانه های ایرانی 
از لغو تحریم اپ استور اپل و سایر خدمات این کمپانی 
آمریکایی به کاربران ایرانی خبر می دهند و مدتی بعد 
این لغو محدودیت، نقض می شود. اپل که آخرین بار 
در  سال 2013 به صورت رسمی در سایت خود خبر 
داده بود، برخی محدودیت هــای کاربران ایرانی در 
دسترسی به خدمات خود را لغو می کند، دسترسی 
کاربران ایرانی به اپ اســتور را آزاد کرد اما مدتی بعد 
دوباره این محدودیت ها اعمال شده و کاربران ایرانی از 
دریافت خدمات اپ استور محروم شدند. این درحالی 
است که اپل این بار خبری را به صورت رسمی مبنی 
بر لغو تحریم اپ استور منتشر نکرده است، اما کاربران 
ایرانی از دیروز قادر به بارگذاری اپلیکیشن از اپ استور 
اپل شده اند. با این وجود که هیچ اعلام رسمی ازسوی 
کمپانی آمریکایی وجود ندارد، کارشناسان ایرانی به 
»شهروند« اعلام می کنند؛ قطع و وصل دسترسی 
کاربران ایرانی به خدمات اپل اتفاق تازه ای نیست و 
هیچ معلوم نیست کمپانی آمریکایی دوباره بدعهدی 
کنــد و ایرانی هــا را ازخدمات خود محــروم کند. 
گرچه با اجرای برجام و امضای توافقنامه هسته ای 
کمپانی های آمریکایی باید خیلی زودتر از این اقدام 
به رفــع کامل و قطعی تحریم هــای کاربران ایرانی 
می کردند اما معلوم نیســت بازی اپل برای کاربران 
ایرانی تا کی ادامه خواهد داشــت و به نظر می رسد 
سه شنبه ، ششم مهرماه، نخســتین و آخرین باری 
نبوده کــه ایرانی ها با خطای دســت وپاگیر 1009 
روبه رو شدند و احتمال دوباره بستن راه دانلود ایرانی ها 
توسط این شــرکت آمریکایی وجود دارد. به پایگاه 
اینترنتی اپل هم که سرمی زنیم، آخرین خبر مربوط 
به خارج کردن ایران از لیست تحریم های این شرکت 
آمریکایی، مربوط به 30 می 2013 است. غلامحسین 
کریمی رئیس اتحادیه دســتگاه های مخابراتی به 
»شــهروند« می گوید: این خبر به صورت رســمی 
ازسوی اپل اعلام نشده و هیچ  منبع رسمی ای ندارد. 

تابستان 94، نخستین نشانه های رفع 
تحریم

تیرماه 1394، یکی از نخســتین چراغ سبزهای 
آمریکا به ایران نشــان داده شد. تنها چند روز بعد از 
امضای توافقنامه بین ایران و1 +5، رفع تحریم های 
دنیای فنــاوری کلید خــورد. تابســتان 94 برای 
نخســتین بار بود که Siri، ســخنگوی هوشــمند 
گوشــی های آمریکایــی اپل، به درخواســت های 
کاربران ایرانی خود هم پاســخ کامــل می داد. برای 
مثال، پیش از این اگر از Siri آدرس رســتوران های 
اطراف خود را می خواستید، با پاسخ »کشور شما در 
محدوده کشورهای مجاز نیست« و مشابه آن مواجه 
 ،Siri می شدید؛  سال گذشته نخستین باری بود که
ایران را به لیست کشــورهای مجازش اضافه کرده 
بود. داستان به همین جا ختم نشــد. از تیرماه  سال 
گذشته تا به امروز، کاربران محصولات مختلف اپل 
با قطعی های مدام App Store مواجه بودند. رفع 
تحریم نصفه نیمه  این شرکت آمریکایی، اگرچه ایران 
را در لیست کشورهای مجاز به دریافت خدمات قرار 
داده بود اما هنوز امکان درست دانلود اپلیکیشن های 

iosها را به دنبال نداشت. حالا در مهرماه  سال جاری، 
با رونمایی و شروع فروش آیفون7، خبرگزاری های 
مختلف داخلی اعلام کردنــد که دوران قطعی های 
متناوب App Store، برای ایرانی ها به سر رسیده 
و اپل هرگونه محدودیت دانلــود و دریافت خدمات 
را از سر راه کاربران شــرقی خود برداشته است. این 
درحالی اســت که در پایگاه  اینترنتی اپل خبری از 
این حرف ها نیست. از طرفی گفته می شود  قطع و 
وصلی های اپ استور، به لغو تحریم ها ارتباطی ندارد و 
اپل به عنوان یک کمپانی خصوصی می تواند پایبند 

برجام نباشد.  
قطع و وصلی ها ناشی از کارشکنی 

آمریکاست
آمریکا باید خیلی زودتر از اینها محدودیت نصب 
اپلیکیشــن را رفع می کرد. ابراهیم درستی، رئیس 
اتحادیه فروشندگان دستگاه های صوتی، تصویری 
علت قطــع و وصلی هــای مــدام App Store را 
کارشــکنی های آمریکا بیان کرده و به »شهروند« 
می گوید که ما در دوران پســاتحریم هســتیم و با 
گشایش های مختلف در ابعاد تجاری و اقتصادی و... 
فاصله ای نداریم. وقتی روابط تجاری ایران و آمریکا، 
با رعایت موازین دو کشــور و قوانین گمرکی انجام 
می شــود، چرا باید آمریکا امکان دانلود اپلیکیشن 
را از ایرانی ها بگیرد؟ به گفته درستی، آمریکا خیلی 
نمی تواند به این کارشــکنی ها ادامه دهد و به زودی 

مشکل دانلود برای ایرانی ها کاملا لغو می شود. 
عواقب خرید آیفون7 پای خودتان است

در هفته گذشته اگر به بازارهای فروش موبایل سر 
زده باشید، حتما قیمت های نجومی آیفون7 حسابی 

شــگفت زده تان کرده است. در شــرایطی آیفون7 
پلاس Jet black در فروشگاه ها و سایت های ایرانی، 
تحت عنوان »نوبرانه« با قیمت 11 میلیون تومان به 
فروش می رســد که قیمت نهایی آن در سایت اپل، 
تنها 849 دلار است. غلامحسین کریمی  خراسانی، 
رئیس اتحادیه دستگا ه های مخابراتی در این باره به 
خبرنگار »شهروند« می گوید که آیفون های موجود 
در بازار صد درصد قاچاق اند؛ کاربرانی که در این روزها 
این گوشی پردردســر را می خرند، منتظر هر گونه 
مشکلی بعد از عملی شدن قانون رجیستری باشند. 
او با اعلام این که قیمت های کنونی کاملا کاذبند، از 
مردم خواست تا این گوشــی به صورت رسمی وارد 

بازار نشده، از خرید آن جداً خودداری کنند. 
اما و اگرهای نمایندگی اپل در ایران

رئیس اتحادیه فروشندگان دستگاه های صوتی، 
تصویری می گوید کــه چیزی بــه انقضای مجوز 
واردات آیفون توســط واردکنندگان ایرانی نمانده و 
این واردکنندگان باید از این به بعد به فکر تأسیس 
نمایندگی باشند. ابراهیم درستی تأکید می کند که 
اپل درحال حاضر به هیچ عنوان در ایران نمایندگی 
ندارد. به گفته درســتی، با رفع تحریم ها شــرایط 
تأسیس نمایندگی فراهم شــده و به زودی در ایران 
هم شاهد نمایندگی این برند پرطرفدار خواهیم بود. 
این درحالی است که غلامحسین کریمی خراسانی، 
رئیس اتحادیه دستگا ه های مخابراتی می گوید که 
اپل با ســایر برندها فرق می کند و تکلیف تأسیس 

نمایندگی رسمی اش در ایران هنوز مشخص نیست.
اپل بازار ایران را دوست دارد

با همه محدودیت های سابق و تا حدی فعلی، اپل 

همیشه در ایران فروش خوبی داشته است. کریمی 
می گوید که ایران سالانه بین 12 تا 14 میلیون واردات 
 گوشــی تلفن همراه دارد که ســهم اپل از این بازار

 12-15 درصد است. 
همچنین آمار ها نشان می دهد ارزش بازار فناوری 
محصولات و ســرویس های ایران در شرایط کنونی 
ســالانه 4میلیارد دلار اســت. به گفته آندره بارتلز، 
تحلیلگر مسائل فناوری، با برداشته شدن تحریم های 
موجود علیه ایران، بازار فناوری این کشور می تواند 
سالانه به 1۶میلیارد دلار برسد. حالا اگر اپل، سالانه 
حدود 2میلیون دستگاه آیفون را در ایران به فروش 
برساند، سهام شرکت اپل حدود یک درصد افزایش 
خواهد داشت. رقم قابل توجهی که خبر از سودآوری 
برای هر دو کشــور می دهد. از طرفــی در گزارش 
وال استریت ژورنال آمده اســت: »حدود ۶5درصد 
جمعیت 80 میلیونی ایران، زیر 35ســال هستند و 
علاقه زیادی به استفاده از محصولات فناورانه به ویژه 
اپل دارند، پس این کشــور می تواند بازاری مناسب 

برای کمپانی های فناوری به خصوص اپل باشد.«
بازار آیفون 7 رقابتی می شود

روزهای انحصار بازار محصولات اپل به سر رسیده 
اســت. ابراهیم درســتی ضمن اعلام ایــن خبر به 
»شهروند« می گوید که ما در تلاشیم مجوز واردات 
را در اختیار تمامی واجدان شــرایط قــرار دهیم تا 
بدین وسیله فضای رقابتی ایجاد شده در کشور، که 
ماحصل این همگانی شدن است، قیمت ها را تعدیل 
کند. فضایی رقابتی  که باعث می شــود فروشنده ها 
در مورد کیفیت کالای ارایه شــده خود نیز وسواس 

بیشتری به خرج دهند.

 پالس مثبت نفتی
بین ایران و عربستان

بعد از تیرگی روابط ایران و عربستان، کشور روسیه 
برای میانجیگری و ملاقــات رودرروی وزرای نفت 
دوکشــور اعلام آمادگی کرد؛ این دیدار در روسیه 
میان مقامات نفتی دوکشور انجام شد. این درحالی 
اســت که وزیر نفت ایران اعلام کرده برای صحبت 
با عربستان نیاز به میانجی ندارد و ایران آماده است 
تا رقم تولید خود را درصــورت توافق بر 4 میلیون 
بشکه )ســطح تولید پیش از تحریم ها( در روز فریز 
کند. به گفته بیژن زنگنه مطابق برنامه ریزی هایی 
که انجام شده، در آینده نزدیک به این رقم خواهیم 
رسید. روز گذشته نشست کشورهای صادرکننده 
نفت در الجزایر درحالی تشکیل شد که بنا بر اخبار 
منتشرشده، سخنان الفالح و زنگنه نشان از جو مثبت 
این جلسه دارد. زنگنه درخصوص نشست الجزایر 
گفت: ما همواره برتعامل با سایر اعضا تأکید داشته ایم 
و معتقد هستیم با کمک یکدیگر می توانیم ثبات را در 
بازار نفت ایجاد کنیم. این نشست برای اعضا بسیار 
مهم بود و خوشبختانه صحبت های خوبی صورت 

گرفت و من به خروجی این نشست امیدوار هستم.

پیشنهاد ویژه

ویترین ایران

عوارضی  راه ها گران شد
دبیر انجمن شرکت های راهسازی با بیان این که 
افزایش نرخ عــوارض آزادراه ها با 7ماه تأخیر اعلام 
و افزایش اعمال شــد، می گوید: بازگشت سرمایه 
درمدت زمان بسیار طولانی انگیزه سرمایه گذاری 
در آزادراه ها را کاهــش می دهد. به گفته علی آزاد 
درحال حاضر برگشت ســرمایه در 18 سال برای 
ســرمایه گذاران امکان پذیر نیســت و در نتیجه 
سرمایه گذاران رغبت کمتری برای سرمایه گذاری 
درحوزه ساخت آزادراه ها دارند. گفتنی است، نرخ 
عوارض آزادراهی درکشــورمان زمانی استاندارد 
خواهد بود که بازگشت ســرمایه در این 18 سال 
تعریف شده، برای سرمایه گذاران امکان پذیر باشد. 
دبیر انجمن شرکت های راهسازی تأکید کرد: وقتی 
در 18 سال اصل سرمایه ســرمایه گذاران از محل 
اخذ عوارضی برنمی گردد، به این معناست که این 
میزان عوارضی نمی تواند جوابگو باشد و در نتیجه 
مدت زمان بازگشت سرمایه برای سرمایه گذاران 
طولانی تر می شود.آزاد می گوید: مشکل دیگر این 
است که در برخی از آزادراه ها مانند تهران- قم نرخ 
عوارضی یک دهم نرخ واقعی نســبت به سایر نرخ 

عوارضی آزادراه هاست. 

 بازگشت ۵۲ درصد واحدهای راکد
 به چرخه تولید

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت می گوید: تا 
پایان امســال 52 درصد واحدهای راکد موجود در 
شهرک های صنعتی به چرخه تولید بازمی گردند. به 
گفته علی یزدانی امروز جلوگیری از هدررفت آب، 
برق و گاز از مأموریت های اقتصاد مقاومتی بوده و 
آموزش مهم ترین رکن در پیشگیری است. یزدانی 
خاطرنشــان کرد: در دولت تدبیــر و امید تا پایان 
شهریورماه بیش از هفت هزارو83 بنگاه تولیدی به 
بهره برداری رسیده اند و حدود دو هزارو800 واحد 

تعطیل و راکد به چرخه تولید برگشتند.

 برنج »طارم ایرانی«
 سر از قزاقستان درآورد

شــرکت کشــت و صنعت »آکتوبه« در استان 
»قیزیل آردا« قزاقســتان در اقدامــی، 2 هکتار از 
اراضی کشاورزی خود را به کشت برنج طارم ایرانی 
اختصاص داده است. »نورلان ایزدیبایف« مدیرعامل 
شــرکت مذکور، طرفداران این نوع برنج در ایران را 
بالا عنوان کرد و گفت: هر ســال ایرانی ها 2 میلیون 
تن این نوع برنج را کشــت و جمع آوری می کنند. او 
با بیان این که قیمت یک کیلوگرم برنج طارم در ایران 
3.5۶دلار است، می گوید: با کاشت این نوع برنج در 
قزاقستان و سپس انتقال آن به جمهوری اسلامی 

می توان سود بسیار بالایی را به دست آورد.

سود تسهیلات کارت های اعتباری 
19 درصد است

معاون نظارتــی بانک مرکزی بــا بیان این که 
تاکنون 158 هــزار کارت اعتبــاری جدید برای 
متقاضیان صادر شده است، می گوید:  درصد واقعی 
سود تســهیلات این کارت ها حدود 19.1 درصد 
است. به گفته فرشــاد حیدری تاکنون 158 هزار 
کارت اعتباری جدید برای متقاضیان صادر شده 
اســت؛ این کارت ها فقط برای اشخاص حقیقی 
صادر می شود. لازم به ذکر است که همه بانک ها 
چه خصوصی و چه دولتی به متقاضیان براساس 
اعتبارســنجی، این کارت ها را ارایه می دهند که 
اعتبارسنجی هم براساس میزان درآمد اشخاص و 
توان بازپرداخت اقساط این کارت ها انجام می شود. 
او همچنین گفت: اعتبارسنجی متقاضیان حدود 
یک هفته زمان می برد، البته در برخی موارد مانند 
اســتعلام چک برگشــتی، این زمان بیشتر هم 

خواهد شد. 

   هنوز شرکت اپل به صورت رسمی این لغو تحریم را تأیید نکرده است

شهروند| محصولات فولکس واگن  سال آینده 
به بازار ایران عرضه می شود. این درحالی است که 
شرکت بزرگ لینده آلمان نیز مذاکرات نفتی اش 
با ایران را شــروع کرده و آلمان هــا دفاتری برای 
فروش قطعات خودرو و لوازم پزشــکی در تهران 
تأسیس کرده اند. علاوه بر این وزیر اقتصاد آلمان 
در صدر هیأتی تجاری تا یکشنبه آینده وارد ایران 
می شود. این موضوعاتی اســت که مدیران اتاق 
بازرگانی ایران و آلمان اعلام می کنند و می گویند: 
برخلاف ادعــای برخی، هیأت هــای تجاری که 
به ایران آمده اند، ســفر توریســتی نداشته اند و 
مذاکرات تجاری به عقد قرارداد منجر شده است. 

آمده ایم که جایگزین چین شویم
»آلمانی ها در زمــان تحریم دیرتر از همه ایران 
را ترک کردند و زودتر از همه و فردای روز توافق 
هسته ای در تهران حاضر شدند. این به آن خاطر 
است که ژرمن ها، ایرانی ها را دوست دارند.« این 
شروعی اســت که رنه هارون رئیس اتاق بازرگانی 
ایران و آلمان در شــروع ســخنرانی خود به آن 
تأکید می کنــد و می گوید: بیشــترین ازدواجی 
که بین ایرانی هــا و اروپایی ها صورت گرفته، بین 
ایرانی ها و آلمانی هاست.  هارون که تنها یک سال 
است به ایران آمده و چند کلمه فارسی بلد است، 
به خبرنــگاران می گوید: عزم خودمــان را جزم 
کرده ایم کــه جایگزین چینی ها در بــازار ایران 
شویم، زیرا آلمان در گذشــته مهم ترین شریک 

تجاری ایران بوده است. 
مدیرعامل اتاق بازرگانــی ایران و آلمان با بیان 
این که  ســال گذشــته حجم تجارت بین ایران و 
آلمــان 2.5 میلیارد یورو بود، گفــت: پیش بینی 
می شود تا چند  سال آینده حجم تجارت دوکشور 

به 10 میلیارد یورو افزایش یابد. 
هارون با بیان این که به  زودی آلمان شــریک 

تجاری اول ایران می شــود و چیــن را به عنوان 
بزرگترین شــریک تجاری ایران کنار می زند، به 
»شــهروند« گفت: پیش بینی می شود با شرایط 
تجاری به وجود آمده در مدت 2 تا 3 ســال آینده 
حجم تجارت دوکشور به 10 میلیارد یورو افزایش 

یابد. 
او با اشــاره به بخش هایی که در روابط تجاری 
ایران و آلمان حایز اهمیت اســت، گفت: تجارت 
ماشین آلات، خطوط تولید ماشین آلات صنعتی، 
خودرو، بخش ساخت وساز ازجمله مواردی است 
که آلمانی ها بــرای تجارت با ایــران به آن توجه 

دارند. 
هارون با اشاره به نظرسنجی انجام شده ازسوی 
اتاق بازرگانــی ایران و آلمان از ســرمایه گذاران 
آلمانی گفت: طبق این نظرســنجی 20 درصد از 
شــرکت های آلمانی اعلام کرده اند که در  ســال 
آینده میلادی قصــد ســرمایه گذاری در ایران 
را دارنــد و 80 درصد دیگر قصد ســرمایه گذاری 

درچند  سال آینده را درکشور دارند. 
مدیرعامــل اتاق بازرگانی ایــران و آلمان بیان 
داشــت: بازار بزرگ، نیروی تحصیلکرده و منابع 
طبیعی در این نظرســنجی به عنوان نقاط قوت 

ایران برای سرمایه گذاری عنوان شده است. 
هارون بــا بیان این که به  هرحال کشــوری که 
چند  سال تحت تحریم های اقتصادی بین المللی 
قرار داشــته، نیازمنــد اصلاحات اســت، گفت: 
سیستم مالیاتی و ساختارهای حقوقی تجارت در 
ایران باید اصلاح شــود و ایران باید روند کاهش 
تــورم را ادامه دهد تــا برای ســرمایه گذاران در 
این کشــور ایجاد انگیزه کند. علاوه براین هنوز 
بخشی از مشــکلات بانکی با ایران حل نشده که 
البته این مســأله ناشــی از کوتاهی اروپایی ها و 

آمریکایی هاست. 

مدیرعامل اتاق بازرگانی ایران و آلمان تصریح 
کرد: البته یک سری از بانک های آلمانی معاملات 
مســتقیم با ایران را شــروع کرده اند و بانک های 
بزرگتر هم هرچه فشــار برای ســرمایه گذاری با 
ایران بیشتر شود، مجبور هستند مبادلات تجاری 

خود را با ایران شروع کنند. 
فولکس واگن از  سال آینده در بازار ایران 

عرضه می شود
در نشســت مســئولان اتاق بازرگانی ایران و 
آلمــان که با حضــور مدیرعامل اتــاق بازرگانی 
صنایع و معادن ایران و آلمــان و نیز رئیس اتاق 
بازرگانی مشــترک این دوکشــور برگزار شــد. 
مسئولان مربوطه با اشاره به این که فولکس واگن 
از شرکت های معتبر آلمانی  است، ابراز امیدواری 
کردند که عرضه خودروهای این شــرکت از  سال 

آینده در ایران آغاز شود. 
مدیرعامل اتاق بازرگانی و صنایع و معادن ایران 
و آلمان درپاسخ به سوال دیگری مبنی بر حضور 
شــرکت های آلمانی در ایران در بخش استفاده 
از انرژی های خورشــیدی و بادی خاطرنشــان 
کرد: یک شــرکت  آلمانــی در جنوب غربی ایران 
دو نیروگاه خورشیدی ایجاد کرده و شرکت های 
دیگر نیز در استان فارس و شهرهای جنوبی ایران 
همکاری خود را آغاز کرده اند. در بخش نیروهای 
بادی نیز آلمانی ها شرایط خوبی دارند و ایران به 
خوبی می داند که اهمیت انرژی های تجدیدپذیر 
روز بــه  روز افزایــش می یابد. در ایــران بیش از 
300روز در سال خورشــید می تابد و این مسأله 

بسیار قابل توجه است. 
وی همچنین درمورد همکاری های دوکشور در 
زمینه آب و صنعت آب یادآور شــد: علاقه زیادی 
در این زمینه وجود دارد و دولت آلمان نسبت به 
مســأله کمبود آب در ایران واقف است، به همین 

منظور نیز هیأت های تخصصــی در زمینه آب و 
فاضلاب از آلمان به ایران آمدنــد و همه چیز در 
زمینه آب، مدیریت آب و تصفیه در نقطه شــروع 

است. 
در ادامه این نشســت امید یراقــی مدیرعامل 
اتاق بازرگانی مشــترک ایران و آلمان با اشاره به 
این که تفکرات جدیــدی در ایران به وجود آمده و 
فصل جدید برای تبادلات تجاری با سایر کشورها 
ایجاد شده اســت، بیان کرد: هدف ما این نیست 
که ایــران مجددا تبدیل به یک شــرکت وارداتی 

نســبت بــه کالاهای 
آلمانــی شــود. باید به 
این نکتــه توجه کنیم 
که بخش خصوصی در 
ایران همچنــان مورد 
کم لطفــی اســت، اما 
امیدواریم کار در ادامه 

تسهیل شود. 
وی بــا بیــان این که 
از  واگــن  فولکــس 
معتبــر  شــرکت های 
آلمانی است، اظهار کرد: 
آینده  از سال  امیدواریم 
خودروهــای فولکــس 
واگــن در ایــران تولید 
شوند. آلمانی ها در بحث 
و  تکنولوژی  مهندسی، 
انتقال دانش کشور بسیار 
مهم هستند و می توانند 
به یاران کمــک کنند. 
ما نیز همــواره بر بحث 
امنیت بالا در ایران تأکید 

داریم. 

رنه هارون مدیرعامل اتاق ایران و آلمان درپاسخ به »شهروند«: 

آلمانچینیهایبازارایرانراپسمیزند
 فولکس واگن از  سال آینده به بازار ایران عرضه می شود

ویترین جهان

اقتصاد مجازی

هشدار WTO برای تجارت جهانی
ســازمان تجارت جهانی WTO پیش بینی 
خــود از میــزان رشــد تجــارت جهانی در  
سال جاری را تا یک سوم کاهش داد؛ مسأله ای 
کــه منعکس کننده کاهش تجــارت در چین 
و تنزل ســطح واردات به ایالات  متحده است. 
پیش بینی قبلی ســازمان تجارت جهانی برای 
رشــد تجارت در جهان 2.8 درصد بود که این 
پیش بینی در نسخه جدید به 1.7 درصد رسیده 
است. این برای نخستین بار در 15 سال گذشته 
است که رشــد اقتصاد جهانی عقب تر از سطح 
پیش بینی هــای قبلی اســت. روبرتــو آزودو، 
مدیرکل ســازمان تجارت جهانی، در گزارش 
چشــم انداز ۶ ماهه این ســازمان آورده است 
که این رقم باید زنگ هشــداری برای دولت ها 
در کل جهان باشــد. در  ســال جاری تجارت 
تنها 80 درصد ســریع تر از اقتصاد جهانی رشد 
خواهد کرد. این نخســتین واژگونی و کاهش 
جهانی سازی از  سال 2001 و دومین واژگونی 
از  سال 1982 است. ســازمان تجارت جهانی 
همچنیــن بیان کرده اســت که انتظــار دارد 
رشــد تجارت جهانی در  سال 2017 نسبت به 
پیش بینی های قبلی اش در مــاه آوریل کمتر 
بوده و به جای 3.۶ درصد، تنها 1.8 تا 3.1 درصد 

»CNBC«.رشد داشته باشد

 نخستین گواهینامه رانندگی 
برای خودروهای ویژه معلولان

سام اشمیث راننده خودرو های مسابقه ای که 
درجریان سانحه ای در  ســال 2000 تقریبا فلج 
شده، توانست گواهینامه رانندگی با خودروهای 
نیمه خودکار را به دست آورد. تصادف او درجریان 
مسابقه رانندگی در شهر اورلاندو در سال 2000 
موجب شــد تا وی از ناحیه نخاع به شدت آسیب 
ببیند. با این تحــول راه برای رانندگی آســان و 
کم خطر افراد دارای معلولیت فراهم می شــود. 
خودروهای نیمــه خودکار یادشــده به گونه ای 
طراحی شده اند که به رانندگان امکان می دهند با 
حرکات سر، نفس و حتی فرامین صوتی درجاده ها 

رانندگی کنند.

ترجمه گوگل به سطح ترجمه آدم ها 
می رسد

گوگل خدمــات مترجم خود را با اســتفاده از 
فناوری هوش مصنوعی ارتقا داده و مدعی است؛ 
هوشمند شــدن این مترجم درحدی است که 
کیفیــت آن را به اندازه ترجمه های انجام شــده 
توسط انسان ها بهبود داده است. خدمات جدید 
گــوگل در این زمینه ترجمه عصبی ماشــینی 
گوگل نام گرفته که با اصلاح الگورتیم های قبلی 
خطاهــای آن را تا 80 درصد کمتر کرده اســت. 
آزمایش های صورت گرفته نشان می دهد کیفیت 
ترجمه ها از این طریق بسیار نزدیک به ترجمه های 
انسانی است و دقت قابل توجهی در این زمینه به 
وجود آمده است. ترجمه فعلی گوگل به صورت 
عبارت به عبــارت صورت می گیــرد و کیفیت 
چندان بالایی ندارد. این فناوری جدید قرار است 
ابتدا به زبان چینی اضافه شود و در ماه های آینده 

زبان های جدید دیگری هم با آن سازگار شوند.
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مدیر عامل شرکت ارتباطات زیر ساخت از غرفه شرکت انتقال داده های آسیاتک در هفدهمین 
نمایشــگاه تلکام 201۶ بازدید کرد. به گزارش روابط عمومی شرکت آسیاتک، محمد جواد آذری 
جهرمی ضمن بیان این مطلب گفت: یکی از نشــانه های کشــورهای مترقــی، آگاهی مردم از 
شاخص های کیفی، تلاش در جهت به بالا رفتن قدرت تشخیص مردم و در نتیجه افزایش کیفیت 
خدمات است. مدیر عامل شرکت زیرساخت افزود: از شرکت آسیاتک به عنوان یکی از شرکت های 
پیشرو در زمینه خدمات اینترنت در سطح کلان، انتظار می رود از روش هایی استفاده کند تا سطح 
آگاهی مردم از شــاخص های کیفیت در این خدمات افزایش پیدا کنــد.  آذری جهرمی در پایان 
گفت وگو با مدیر عامل و معاونین ارشد شرکت آســیاتک، از این شرکت در ارتقای سطح کیفی و 

کمی خدمات بستر CDN و اینترنت پر سرعت در کشور تقدیر و تشکر کرد. 

مدیر عامل شرکت زیر ساخت در بازدید از غرفه آسیاتک:
مردم باید از شاخص های کیفی شبکه مطلع باشند
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